
 
 
 
 
 

Welke richting kiest Woensdrecht? 
 

Geachte voorzitter, college en leden van de raad, 
Als eerste wil D66 de complimenten aan de ambtelijke organisatie uitspreken 

voor de leesbare en heldere begroting. De begroting is een doorvertaling van de 

perspectievennota welke afgelopen juni is vastgesteld. Daarbij heeft D66 een 

aantal opmerkingen en aanbevelingen gedaan. Daarop gaat D66 nu verder en zal 

er een kritische noot gekraakt worden. 

 

De begroting 2020 staat bol van ambitie en dat siert het college. Men wil de daad 

bij het woord voegen en gaat net zoals de laatste jaren voortvarend te werk. Al 

deze ambitie moet natuurlijk betaald worden. De cijfers in de begroting geven 

aan dat het kan: de begroting is sluitend en het meerjarenperspectief ook. 

Echter zijn er wat D66 betreft veel onzekerheden waar we niet zomaar aan 

voorbij kunnen gaan en D66 wil dan ook een verduidelijking van het college van 

de mogelijk politieke keuzes die er gemaakt moeten gaan worden. 

Onzekerheden:  

De grootste onzekerheid is de stikstof problematiek. Dit is een landelijk probleem 

en geldt niet alleen voor Woensdrecht. Echter zijn de gevolgen wel legio. De 

dalende inkomsten aan bouwleges, door het niet of minder kunnen bouwen van 

nieuwe woningen, kunnen mogelijk leiden tot een financiële strop. Buiten de 

financiële zorgen die dit met zich meebrengt is D66 Woensdrecht bang dat onze 

inwoners niet meer kunnen blijven wonen in onze mooie groene gemeente. 

Zeker voor de jongeren geldt dat men nu al niet meer aan een woning kan 

komen en dat gaat er zeker niet makkelijker op worden. Hoe denkt het college 

hiermee om te gaan? 

 

Buiten de stikstof problematiek is een ander heet hangijzer de jeugdzorg. D66 

heeft tijdens de algemene beschouwingen al aangegeven dat de gemeente 

hierop moet acteren en niet alleen een afwachtende houding aan moet nemen. 

De decentralisatie van de jeugdzorg heeft er enerzijds toe geleid dat de zorg 

dichterbij staat, wat D66 een goede zaak vindt, anderzijds heeft het ertoe geleid 

dat de kosten gigantisch zijn toegenomen en er tekorten zijn die zelfs tot 

eventuele faillissementen leiden. Voor de jaren 2020 en 2021 trekt de 

rijksoverheid nog de portemonnee. Maar voor de jaren erna laat het kabinet het 

over aan de volgende regering. Om de gemeente tegemoet te komen mogen 

deze in de jaren 2022 en 2023 rekenen met fictief geld, geld dat nog niet 

beschikbaar is. D66 snapt dat de gemeente deze truc toepast, maar het is wel je 

hoofd in het zand steken. Wat als het geld er niet komt? Dan staat de gemeente 

in 2022 voor het voldongen feit dat men enorm moet gaan bezuinigen of juist 

meer belasting moet gaan heffen. 

 



 
 
 
 
 
Buiten de eventuele tekorten die kunnen ontstaan is er net zoals in 2018 een 

tekort over 2019. De wethouder heeft al aangegeven dat 2019 niet sluitend gaat 

eindigen en dat zelfs de tekorten verder oplopen. D66 weet dat dit voornamelijk 

wordt veroorzaakt door de jeugdzorg, maar vraagt aan het college hoe men 

hierop acteert? Een tekort over 2018, 2019 en 2020 vraagt om actie van het 

college. Door de tekorten te blijven dekken uit de reserves krijgt het 

weerstandratio een flinke tik en die is voor 2020 al maar 1,38 i.p.v. de door de 

raad vastgestelde minimum van 1,4. Dit lijkt mee te vallen, maar de 

ontwikkelingen die nog in 2019 plaats gaan vinden hebben een sterk negatief 

effect hierop.   

 

Met het net geschetste verhaal in het achterhoofd ziet de toekomst van en voor 

Woensdrecht er ineens niet meer zo rooskleurig uit. Begrijp D66 niet verkeerd, 

het is het college niet direct aan te rekenen, maar het college zal er wel mee 

moeten omgaan en erop acteren. Daarom vraagt D66 zich ook af of het college 

een scenario B in gedachte heeft? Wat als de problematiek Woensdrecht keihard 

treft. Welke keuzes gaat het college dan maken? Waar moet er dan op worden 

bezuinigd en houdt de coalitie vast aan het niet verhogen van de belastingen? 

D66 wil graag weten of het college deze problemen managet of dat men wegkijkt 

en hoopt op betere tijden? 

 

Toekomst Woensdrecht: 

D66 schetst net het beeld dat het niet allemaal zo rooskleurig is zoals de 

begroting doet vermoeiden. Dan geldt ook voor D66 een pas op de plaatst m.b.t. 

onze ambities. Dat neemt niet weg dat er een aantal zaken echt opgepakt 

moeten worden. Deze vraagstukken verdienen een oplossing en een andere 

visie. 

 

Wonen: 

Al jaren pleit D66 voor woningbouw voor starters. Koophuizen in het lage 

segment en huurhuizen die zowel onder als net boven de liberalisatie grens 

zitten. Vandaar dat de fractie van D66 de schriftelijke vragen heeft ingediend. 

Dank voor het beantwoorden hiervan. Helaas laten de antwoorden op de vragen 

een vertekend beeld zien. Het verschil tussen de WOZ-waarde en de 

verkoopwaarde is enorm. D66 vraagt zich af waarom het verschil zo groot is? 

Een korte blik op Funda leert ons dat er amper koopwoningen zijn voor starters 

in de gemeente Woensdrecht. De groep startende jongeren met een baan die 

niet aan een woning kunnen komen is gigantisch. Dit moet echt anders, het kan 

toch niet zo zijn dat onze jongeren gedwongen worden om te vertrekken omdat 

er allen maar wordt gebouwd voor doorstromers? Welke mogelijkheden ziet en 

heeft het college om werk te maken van de bouw van starters woningen? 

Natuurlijk moet hier de stikstofproblematiek in het achterhoofd worden 



 
 
 
 
 
gehouden. Wat D66 betreft krijgt, zodra er een antwoord is op de net gestelde 

problematiek, de bouw van starterswoningen voorrang.  

 

Duurzaamheid, stikstof en natuur 

D66 ziet goede ontwikkelingen op het gebied van duurzaamheid. Steeds meer 

inwoners treffen maatregelen om te verduurzamen. D66 vraagt zich af wat het 

college de komende jaren voor plannen heeft om dit verder bij de inwoners van 

de gemeente aan te kaarten en te faciliteren? Zijn er al zaken te melden omtrent 

de aanleg van zonneparken? Wat is de status van de windmolens aan de 

Kabeljouwbeek? Welke concrete plannen heeft het college komende jaren om de 

gemeente verder te verduurzamen? 

 

D66 is blij te vernemen dat de verlichting in Woensdrecht bijna allemaal dimbaar 

led is geworden. D66 vindt zoals eerder gezegd dat verlichting een goede zaak is 

maar ook tot overlast kan lijden. D66 vraagt zich ook af, nu de verlichting 

dimbaar is, hoe het college gebruik gaat maken van deze optie. Hoe ziet het 

verlichtingsschema eruit in straten, wijken en het buitengebied? Verder spreekt 

D66 de wens uit dat de gemeente zich hard gaat maken om de provinciale 

lantaarnpalen ook van led te laten voorzien. Kan het college dit toezeggen? 

 

Zoals eerder al aangegeven is de stikstof problematiek de uitdaging voor de 

komende jaren, waarbij veel zal afhangen van de beslissing die het rijk maakt. 

Echter denkt D66 Woensdrecht dat er ook binnen de gemeente naar oplossingen 

gezocht kan worden om de invloed en de schade die stikstof met zich meebrengt 

te verkleinen. In de algemene beschouwingen hebben wij vragen gesteld over 

biodiversiteit. Het is slecht gesteld met de biodiversiteit in onze gemeente en dat 

komt mede door de enorm hoge concentratie stikstof in onze gemeente.  

 

Biodiversiteit moet blijken uit het groenbeleidsplan, D66 vraagt zich af wat de 

status van dit plan is en welke concrete plannen het college heeft om de 

biodiversiteit te vergroten? Dit is één voorbeeld om de gevolgen van stikstof te 

beperken. Wat is het college voornemens te doen om de gevolgen verder te 

beperken? 

 

Openbaar vervoer 

D66 heeft al vaker gepleit voorgoed openbaar vervoer voor de bereikbaarheid 

van de gemeente Woensdrecht. Er is dit jaar veelvuldig gesproken over de 

busverbindingen en het voornemen van Arriva om de dienstregeling te 

veranderen. Kan het college duidelijkheid verschaffen over de reactie van Arriva 

naar aanleiding van de door het college verzonden reactie? In een eerder 

stadium heeft D66 een oproep gedaan aan de raad om zowel bestuurlijk als 

vanuit de raad een lobby op te zetten richting Arriva. Graag ziet D66 dat de 

wethouder zich aan zijn woord houdt en de beloofde bijeenkomst organiseert 



 
 
 
 
 
waarin we een gezamenlijk verhaal opstellen en de lobby opstarten. Wanneer 

organiseert de wethouder deze bijeenkomst? Goed openbaar vervoer is niet 

alleen beter voor het milieu omdat er minder mensen de auto hoeven te pakken, 

maar zorgt er ook voor dat jongeren in de gemeente kunnen blijven wonen en 

niet gedwongen worden om op kamers te gaan. Laten we niet te lang meer 

wachten maar ondanks alle andere problematiek aan de slag gaan. 

 

Slotwoord 

Zoals al eerder gezegd is er een overschot aan ambitie. Dit valt of staat met de 

gezonde financiën. Zoals u uit de beschouwing van D66 Woensdrecht kan lezen, 

maken wij ons daar zorgen over. D66 kijkt dan ook uit naar de reactie van het 

college en zal zoals altijd constructief kritisch meedenken. 

 

Met vriendelijke groet, 

De fractie van D66 Woensdrecht 


